
Protokół 

                            z XXII zwyczajnej sesji Rady Gminy 
w Liniewie 

                         odbytej w dniu 3 grudnia 2004 r. w 

godz. 900 do 12 30
 

                w sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy 
ul. Dworcowej 3 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych 
Przewodniczący Rady Gminy  Ludwik Szparkowski 
stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, poniewaŜ w sesji 
uczestniczy 13 radnych (nieobecni Pan Zenon Zieliński, 
Alfons Troka).            Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi 
i zaproszeni goście.  

(Listy obecności w załączeniu do protokołu). 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski 
zapytał radnych czy wnoszą uwagi do przedstawionego 
porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem porządku obrad. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli porządek 
obrad sesji, który brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w 
okresie międzysesyjnym.  

5. Interpelacje i wnioski radnych.  

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

�   określenia wysokości stawek od podatków 
transportowych na 2005 r. 
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�   zwolnień w podatku od środków transportowych na 
2005 r. 

�   określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na obszarze gminy Liniewo, 

�   zwolnień w podatku od nieruchomości na obszarze 
gminy Liniewo, 

�   określenia wysokości stawek podatku od posiadania 
psów oraz opłat lokalnych na obszarze gminy Liniewo, 

�   ustalenia stawki za składowanie odpadów na 
wysypisku gminnym w Liniewie, 

�   ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów 
wiejskich, wprowadzenie ścieków do kanalizacji oraz 
zrzut ścieków /do oczyszczalni ścieków w Orlu/ w 
Gminie Liniewo na rok 2005.  

7. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

8. Wolne głosy i wnioski.  

9. Ustalenie terminu następnej sesji. 

10. Zakończenie sesji. 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał 
radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej
sesji. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęła protokół z 
poprzedniej sesji. 

Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie 
międzysesyjnych przedstawił Wójt Gminy p. Mirosław
Warczak. 

Radni nie wnieśli Ŝadnych uwag ani zapytań do 
przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

Ad.5 
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Interpelacje i wnioski radnych. 

Wiesław Szarmach - czy został podzielony fundusz nagród 
dla pracowników? 

�   został odrzucony wniosek o kanalizację Liniewa, od 
czego jest tam Pani Makowska, która kosztuje nas 25 
tys, zł. rocznie, a nie nam nie pomaga, 

�   mówi Pan, Ŝe 200 tys.zł. w oświacie jest oszczędności 
i coś tu nie rozumiem, 

�   czy ta gmina się rozwija jeŜeli łączymy klasy w 
szkołach? 

Ryszard Kruszyński - chciałbym się zapytać, czy Pani 
Skarbnik otrzymała juŜ informację czy subwencja
oświatowa została zmniejszona z uwagi na reorganizację 
oświaty? 

�   czy Pani Sebastanowicz ma ponownie złoŜyć wniosek o 
wykup mieszkania? 

�   kto pokrywa koszty remontu mieszkania, gdzie ma się 
przeprowadzić Pan Łuczkiewicz? 

Andrzej Hinc - czy oszczędności w oświacie są 
spowodowane tym, Ŝe Wójt nie będzie występował do
Rady Gminy o dalszą reorganizację w oświacie? 

�   Zarząd Województwa podzielił juŜ 70% środków na 
zadania na ochronę środowiska, gdzie mieliśmy złoŜone 
nasze zadanie kanalizacja Liniewa? 

Ryszard Kruszyński - Pan Wójt mówił, ze dogrywana jest 
sprawa kanalizacji i wysypiska. 

Sławomir Zabrocki - co się dzieje z inwestycją wiatrakową? 

Tadeusz Borkowski - zgłasza ujęcie drogi Orle Chrztowo do 
naprawy (dziury w jezdni). 

Ad.6 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

�   określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2005 r. 
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Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał 
radnych czy wnoszą uwagi do przedstawionej uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag ani zastrzeŜeń. 

Viceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Hinc odczytał 
uchwałę. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XXII/130/2004 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na 
2005 r. 

(Uchwała stanowi załącznik). 

�   zwolnień w podatku od środków transportowych na 
2005 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał 
radnych czy wnoszą uwagi do przedstawionej uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag ani zastrzeŜeń. 

Viceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Hinc odczytał 
uchwałę. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XXII/131/2004 w sprawie zwolnień w 
podatku od środków transportowych na 2005 r. 

(Uchwała stanowi załącznik). 

�   określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na obszarze gminy Liniewo, 

Komisja Rolna, Komunalna i Rewizyjna nie wnoszą uwag 
do proponowanych stawek. 

Anna Derra - Komisja Oświaty proponuje pozostawienie w 

pkt 3 od 1m2 powierzchni uŜytkowej pozostałych 
budynków lub ich części stawki ubiegłorocznej tj. 5,82 zł. 

oraz w pkt 4 ppkt b od 1 m2 gruntów pozostałych     0,20 
zł. Do pozostałych stawek Komisja nie wnosi uwag. 

Andrzej Hinc - Komisja Oświaty analizowała te stawki o 
przynoszone dochody oraz celowość dla mieszkańców i 
proponuje pozostawienie w tych dwóch punktach stawki
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ubiegłorocznej. Proponowane stawki przez Wójta są dobre 
dla budŜetu gminy, a nie dla mieszkańców. 

Wiesław Szarmach - chciałbym poznać skutki finansowe.  

Danuta Skuza - jest to ubytek dochodów w wysokości 10 
tyś. zł. 

Wiesław Szarmach - Komisja Komunalna proponuje 
pozostawić stawki jak w projekcie uchwały. 

Bogdan Michnowski - Komisja Rolna proponuje pozostawić 
takie jak w 2004 r. 

Tomasz Filipski - Komisja Rewizyjna proponuje obniŜyć.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest 
za stawką 5,82 zł.          w § 1 pkt 3 

Radni 8 głosami „za” i 5 głosów „przeciw” przyjęli stawkę 
5,82 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 

stawką 0,22 zł proponowaną w pkt 4 ppkt b od 1m2 

gruntów pozostałych? 

Radni 4 głosami „za” i 9 głosami „przeciw” odrzucili 
proponowaną stawkę. 

Przewodniczący Rady Gminy kto jest za propozycją Komisji 

Oświaty stawka 0,20 zł od 1m2 gruntów pozostałych.
 

Radni 9 głosami „za”, 4 głosami „przeciw” przyjęli stawkę 

0,20 zł od 1m2 gruntów pozostałych.
 

Viceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych to jest za 
podjęciem uchwały. 

Radni 8 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” i 3 głosami 
„wstrzymującymi się” przyjęli 

         Uchwałę Nr XXII/132/2004 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na obszarze 
gminy Liniewo. 

(Uchwała stanowi załącznik). 
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�   zwolnień w podatku od nieruchomości na obszarze 
gminy Liniewo, 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał 
radnych czy wnoszą uwagi do przestawionej uchwały. 

Radni nie wnieśli zadnych uwag. 

Viceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Hinc odczytał 
uchwałę. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli 

         Uchwałę Nr XXII/133/2004 w sprawie zwolnień w 
podatku od nieruchomości na obszarze gminy Liniewo. 

(Uchwała stanowi załącznik). 

�   określenia wysokości stawek podatku od posiadania 
psów oraz opłat lokalnych na obszarze gminy Liniewo, 

Tomasz Filipski - proszę o przybliŜenie § 6. 

Piotr Piwowarczyk - przewaŜnie chodzi tu o inwestycje 
liniowe (np. telefony, wodociągi, energia) projekty muszą 
być uzgodnione, moŜe wymienić jakie budynki i budowle
zwolnić. 

Bogdan Michnowski - proszę ten § rozszerzyć. 

Anna Derra - Komisja Oświaty proponuje aby ten pkt 
podnieść do kwoty maksymalnej, a rolników zwolnić.  

Ludwik Szparkowski - proponuję następujący zapis - w § 6 
„za uzgodnienie dokumentacji projektowych z wyłączeniem 
dokumentacji projektowych inwestycji budownictwa 
mieszkaniowego oraz inwestycji w gospodarstwach rolnych
związanych z produkcją rolną”. 

Komisja Oświaty proponuje stawkę 190 zł. 

Komisja Rewizyjna proponuje stawkę 170 zł. 

Komisja Rolna proponuje stawkę 150 zł. 

Przewodniczący rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
stawka proponowaną przez Komisję Oświaty 190 zł.? 

Radni 5 głosami „za”, 7 głosów „przeciw” i 1 głosem 
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„wstrzymującym” odrzucili proponowaną stawkę. 

Przewodniczący rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
stawka proponowaną przez Komisję Rolną 150 zł.? 

Radni 4 głosami „za” oraz 9 głosami „przeciw” odrzucili 
stawkę proponowaną przez Komisję Rolną. 

Przewodniczący rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
stawka proponowaną przez Komisję Rewizyjną 170 zł.? 

Radni 8 głosami „za” i 5 głosami „przeciw” przyjęli stawkę 
proponowaną przez Komisję Rewizyjną z zapisem
proponowanym przez Przewodniczącego Rady Gminy. 

Viceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę z 
poprawkami. 

Radni 10 głosami „za” i 3 głosami „wstrzymującymi się” 
przyjęli 

Uchwałę Nr XXII/134/2004 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od posiadania psów oraz opłat
lokalnych na obszarze gminy Liniewo. 

(Uchwała stanowi załącznik).  

�   ustalenie stawki za składanie odpadów na wysypisku 
gminnym w Liniewie 

Ryszard Kruszyński - proponuje zmniejszyć w kalkulacji do 
w/w uchwały kwotę 2000 zł. i przeznaczyć te pieniądze na 
remont drogi do wysypiska. 

Danuta Skuza - taką poprawkę moŜna przyjąć przy 
uchwaleniu budŜetu i przenieść z wysypiska na drogi. 

Vice przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” podjęli 

         Uchwałę Nr XXII/135/2004 w sprawie ustalenie 
stawki za składanie odpadów na wysypisku gminnym w 
Liniewie. 

(Uchwała stanowi załącznik). 

�   ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów 
wiejskich, wprowadzenie ścieków do kanalizacji oraz 
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zrzut ścieków /do oczyszczalni ścieków w Orlu/ w Gminie 
Liniewo na rok 2005.  

Bogdan Michnowski - Komisja Rolna proponuje wykreślić 
stawkę abonencką. 

Wójt Gminy - jeŜeli chodzi o wodę to nie proponujemy 
Ŝadnych podwyzek, a pieniądze z opłaty abonenckiej
przeznaczone mają być na zakup wodomierzy. 

Ryszard Kruszyński - czy co roku musimy kupować tyle 
pomp, czy nie moŜna ich regenerować? 

Piotr Piwowarczyk - od trzech lat wymieniamy stare pompy 
na nowe, w tym roku kupiliśmy 2 pompy. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
wykreśleniem opłaty abonamenckiej - 3 zł.? 

Radni 9 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” i 1 głosem 
„wstrzymującym” są za wykreśleniem opłaty
abonamenckiej. 

Wójt Gminy proponuje uwzględnić 3% inflacji na wodę z 
uwagi na odrzucenie opłaty abonamenckiej tj. 1,99 +VAT 

za 1m3 wody
 

Andrzej Hinc - stawka za wodę powinna wynikać z 
kalkulacji, a nie podnosić stawkę aby ratować budŜet
gminy i podnosić stawkę, która nie wynika z niczego. 

Tomasz  Filipski - zastanawiam się czy jak teraz nie 
podwyŜszymy to w przyszłym roku będziemy podwyŜszać 
o 20 gr. 

Piotr Piwowarczyk - na zakup wodomierzy mamy ) zł. i nie 
zakupimy Ŝadnego wodomierza. 

Ludwik Szparkowski - proponuję przegłosować propozycję 
Wójta 1,99 +7%VAT = 2,15 

Radni 1 głosem ”za” 10 głosami „przeciw” 2 głosami 
„wstrzymującymi się” odrzucili proponowaną stawkę . 

Następnie przegłosowano stawkę 1,93 zł.+VAT 

Radni 11 głosami „za” 1 głosem „przeciw” 1 głosem 
„wstrzymującym się” przyjęli stawkę 1,93 zł.+VAT. 
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Vice przewodniczący odczytał uchwałę. 

Radni 12 głosami „za” 1 głosem „wstrzymującym się” 
podjęli 

      Uchwałę Nr XXII/136/2004 w sprawie ustalenia 
stawki za pobór wody                z wodociągów wiejskich, 
wprowadzenie ścieków do kanalizacji oraz zrzut 
ścieków /do oczyszczalni ścieków w Orlu/ w Gminie 
Liniewo na rok 2005.  

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

Ogłoszono przerwę od godz. 10 50 do 11 20.

 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

Ad.7 

Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

Wójt - jeŜeli chodzi o inwestycję wiatrakową to zostało juŜ 
podpisane porozumienie i w ciągu 6 miesięcy od 
podpisania umowy będą przeprowadzać badania, 

�   jeŜeli chodzi o środki SPOR to środki te chyba jeszcze 
nie są podzielone, 

�   będziemy starali się nasz wniosek składać na wiosnę 
kiedy przyjdzie II transza, 

�   remont w budynku gdzie ma się przenieść Pan 
Łuczkiewicz to odpowie radca. 

Andrzej Hinc - nasz wniosek został złoŜony do zadania 3-1, 
ale nie spełnił wymogów wartości i został przeniesiony do 
zadania 1-2. 

Piotr Piwowarczyk - w budŜecie zaplanowano 6 mln zł. po 
rozmowach z kosztorysantami udało nam się jeszcze 
obniŜyć to zadanie do 1 mln zł. 

Andrzej Skórski - w wypowiedzi Pana Piwowarczyka jest 
takie gdybanie i tak nie powinno być, Czy jest moŜliwość 
aby w następnym roku wprowadzić tą inwestycję do
realizacji? 

Wójt Gminy - na wiosnę jest druga transza i będziemy się 
starali. 
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Danuta Makowska - w Urzędzie Marszałkowskim teŜ nie 
ma pełnej wiedzy, duŜo projektów zostało odrzucone ze
względów formalno-prawnych. 

Andrzej Skórski - jaki przelicznik zastosowano a jaki 
powinno wziąć? 

Piotr Piwowarczyk - zastosowano przelicznik 4,8. 

Anna Derra - trzeba podjąć jakąś decyzję  Ŝeby to
przeszło. 

Wójt Gminy - musimy dopasować kosztorys i złoŜyć na 
wiosnę. 

Radca prawny - gmina ma obowiązek zapewnić 
nauczycielom mieszkania, podjęliśmy rozmowę z Panem
dyrektorem Łuczkiewiczem, remontuje mieszkanie za 
własne pieniądze. Przed remontem został sporządzony 
protokół. 

Ryszard Kruszyński - moim pytaniem było to, Ŝeby Pan 
Łuczkiewicz nie wpadł w jakąś pułapkę. 

Danuta Skuza - jeŜeli chodzi o fundusz nagród to jednostki 
mogą taki fundusz tworzyć, jeŜeli mają takie środki. 
Papierowe są, a czy będą takie.  

�   jeŜeli chodzi o algorytm naliczenia subwencji to 
zmieniły się zasady zaliczania subwencji. 

Ryszard Kruszyński - proszę przedstawić to na następnej 
sesji. 

Andrzej Skórski - czy pracownicy dostawali w ubiegłych 
latach? 

Danuta Skuza - i tak i nie. 

Andrzej Skórski - musi Pani znaleźć pieniądze dla tych 
ludzi. 

Wiesław Szarmach - nigdy nie będzie jak się nie będzie 
chciało dać. 

Wójt - droga do Chrztowa będzie wzięta pod uwagę. 

Danuta Skuza - to jest chyba I rada, która dba o tych 
pracowników. 
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Adam Bronk - wiadomo, Ŝe przeprowadzona reorganizacja 
nie była ostateczną reorganizacją, jeŜeli nie będzie to 
wystarczało będziemy musieli likwidować szkoły. 

Tomasz Filipski - wszelkie wersja odnośnie szkół trzeba 
przedyskutować z rodzicami. 

Ad.8 

Wolne głosy. 

Ad.9 

Następna sesja 29.12.2004 r. 

Ad.10 

Sesję zakończono o godz. 12.30  
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